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NOTULEN van de op woensdag 21 juli 2014 in het gemeentehuis gehouden vergadering van 
de raad van de gemeente Leusden. 
 
Aanwezig zijn de leden: 
de dames: M.G. van Eijden-Smits, M.E. Mellink en K.E. Pouwels-Koopman 
de heren: F.M.J. Anten, W.H. van den Brink, C.P.W.J. Genders, W.G. van Ginkel,  

W. van Hell, G.J. Kroeze, J.R. Madiol, J. Mülder, B.A. Piersma,  
K. Roskam, J.W. Spijkerman, M.T.M. Sturkenboom, W.R. Vos en  

Afwezig:  de dames M.C.C. Koetsenruijter en S.A. den Herder  
   de heren J.G. van Halderen, J.P.O.M. van Herpen en P.H. Lensselink 
 
Voorts zijn aanwezig de wethouders: 
de heren: H.A.W. van Beurden en J. Overweg 
voorzitter: A. Vermeulen, burgemeester 
raadsgriffier: 
mevrouw: J.S.Y. Houtman 
Afwezig: A.J. Dragt, wethouder 
 
1. Opening en vaststelling agenda 
De voorzitter opent de vergadering om 20.00 uur. Iedereen is in gedachten bij de vreselijke 
ramp. Zij kiest ervoor daar nu niet gezamenlijk bij stil te staan. Iedereen kan daar zijn eigen 
gedachten en momenten voor kiezen.  

 
2. Vaststelling van de agenda  
De agenda wordt vastgesteld.  
 
3. Brief van het college aan de raad over de MFC's d.d. 18 juli 2014 
De voorzitter zegt dat dat er een brief vanuit het college is gestuurd over de MFC's. Het 
CDA heeft om deze raadsvergadering verzocht om daarover met het college van gedachten 
te wisselen.  
 
De heer Madiol vindt het prima deze vergadering wordt gehouden. Deze vergadering vol-
doet niet aan besluit uit 2012 Verordening Raadswerk. De vergadering voldoet wel aan quo-
rum. De vergadering voldoet niet aan de zevendagentermijn en voldoet niet aan de orde van 
een agenda zoals die volgens de Raadsverordening hoort te zijn. Als deze vergadering niet 
voldoet aan de Verordening uit 2012 meent hij dat besluiten niet rechtsgeldig zijn.  
 
De voorzitter antwoordt dat in de Verordening ook staat dat de voorzitter kan besluiten. Als 
niet wordt voldaan aan de zeven dagen termijn staat nergens dat besluiten niet rechtsgeldig 
zijn. Het is aan de voorzitter dit te besluiten. Zij vindt het belangrijk dat er ruimte wordt gebo-
den aan het debat. Zij kan zich voorstellen dat als er een brief naar de raad gaat, dat de raad 
een paar dagen na het reces behoefte heeft om daarover met het college en met de raad 
onderling over te discussiëren.  
 
De heer Madiol vraagt of de voorzitter zich ervan bewust is dat deze vergadering pas van-
ochtend, 21 juli 2014, bekend is gemaakt. Burgers en media zijn er nauwelijks van op de 
hoogte dat er vanavond een raadsvergadering is. Dat vindt D66 niet helemaal juist. 
 
De voorzitter vindt dat geen doorslaggevend argument. Er zijn drie leden van de pers aan-
wezig. In het korte tijdsbestek was er weinig andere keus.  
 
Mevrouw Mellink is zeer verheugd dat er zoveel raadsleden aanwezig zijn. Naar aanleiding 
van de brief heeft de VVD nog een aantal vragen. De vragen heeft zij al schriftelijk ingediend. 
1. Kunt u de raad informeren over het initieel beoogde resultaat van de exploitatie van An-

tares en de werkelijke kosten/baten? 
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2. Wat is een goede inschatting van de vertraging wanneer de gemeente nakoming van het 
contract eist, zoals beschreven in paragraaf 10 uit uw brief van 18 juli jl.? Wat zijn pre-
cies de consequenties van eventuele vertraging? 

3. Kan WSL aansprakelijk gesteld worden voor de kosten van de vertraging wanneer de 
gemeente naleving van het contract eist? 

4. In de brief van 18 juli jl. wordt gesproken over een juridische toets die de gemeente ge-
bruikt om de kans in te schatten dat de beschreven de risico's bewaarheid worden. Door 
wie is deze toets uitgevoerd? Hoe sterk is deze toets? Op welke precedenten doelt u en 
wat was de situatie en is uitkomst in die gevallen? 

5. Kan het college een chronologisch overzicht geven van wat er precies gebeurd is in aan-
loop naar de brief van 18 juli jl.? Wanneer is wat gecommuniceerd door de diverse par-
tijen? Daarbij zou de VVD graag specifiek onderscheid zien tussen wat er reeds voor 10 
juli jl. bekend was bij het college en wat niet.  

6. Betreft de gewijzigde leerlingenprognose (paragraaf 7 van de brief van 18 juli jl.) als ge-
meentelijk inzicht wijzigt (anders dan door landelijke invloed of verplichtingen) en een 
andere partij wordt daarvan de dupe, dan dient de gemeente (deels) voor die kosten op 
te draaien. In casu wordt de leerlingenprognose gewijzigd. Is dit iets waar WSL op voor-
hand rekening mee diende te houden? Is door de gemeente op voorhand aangegeven 
dat de leerlingenprognose zou worden aangepast? 

7. In paragraaf 7 van de brief van 18 juli jl. stelt het college: "Een deel ervan is ontstaan 
door wijzigingen in de gemeentelijke leerlingenprognose (...)" .Welk deel van de 
€ 700.000,00 bestaat uit de gewijzigde leerlingenprognose en waaruit bestaan de overi-
ge delen van het totaalbedrag? 

8. Kan het college de raad inzage geven in het contract met WSL?  
9. Kan het college antwoord geven op de volgende vragen betreft het contract? 
 - Zijn er afspraken gemaakt over geschilbeslechting, zo ja, wat zijn deze? 
 -  In paragraaf 6 uit uw brief van 18 juli jl. staat: "De WSL meent echter dat zij geen ver-

plichting heeft om het vooraf vastgestelde positieve exploitatiesaldo van Antares be-
schikbaar te houden voor Atlas en Atria." Zijn hierover contractueel afspraken ge-
maakt, mondeling dan wel schriftelijk?  

 - Is op enig moment de intentie van de gemeente duidelijk gemaakt aan WSL? 
10. Waarom denkt WSL dat een gemeente een deel van de kosten voor Atria aan WSL 

heeft te vergoeden? Zijn hier contractueel afspraken over gemaakt? 
11. Waar worden de extra kosten in geval van verlies van bindende arbitrage uit gedekt?  
 
De heer Anten geeft aan dat het voor de GroenLinks-PvdA-fractie een verrassing was om in 
dit stadium geconfronteerd te worden met deze nieuwe problemen. De brief van het college 
heeft hem in eerste instantie verontrust. Naarmate hij zich daarin verder verdiepte, bleek dat 
het college goede keuzes heeft gemaakt. Het college stelt de voortgang van de drie MFC's 
voorop en wil niet dat de Biezenkamp nieuwe vertragingen oploopt. Er is een verschil van 
mening over de gemaakte kosten. De gemeente meent dat de kosten vallen onder het ex-
ploitatiesaldo van € 1,3 miljoen van Antares en de WSL beweert dat dit niet zo is. Bij het ont-
vlechten van de exploitatieafspraken is het logisch dat er ontvlechtingskosten optreden. In 
een brief van 10 april 2014 aan Voila over het MFC Atria staat, dat de gemeente het risico 
neemt voor de ontvlechtingskosten met de WSL. GroenLinks-PvdA meent dat arbitrage een 
goed voorstel en een goed middel is om hieruit te komen. Het is niet duidelijk wie gelijk heeft. 
WSL en gemeente hebben elkaar nodig. De gemeente mag er trots op zijn dat er drie MFC's 
uit die samenwerking tot stand komen. De raad is in de vorige raadsperiode akkoord gegaan 
met de overdracht van de exploitatie van Atlas en Atria aan de gemeente. Deze brief is een 
logisch gevolg van dat besluit. De kosten moesten een keer op tafel komen en daarover 
moeten afspraken gemaakt worden. De GroenLinks-PvdA-fractie is blij met de brief en de in-
houd. Hij verwacht en hoopt dat dit zo snel mogelijk wordt afgewikkeld en dat de arbitrage-
commissie zo snel mogelijk met een resultaat komt. Hij heeft begrepen dat de arbitrage-
commissie in oktober 2014 met een uitspraak komt. Dat getuigt van een voortvarende aan-
pak.  
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Mevrouw Pouwels heeft drie vragen aan het college: 
1. Er ligt een overeenkomst uit 2006. Daarna is er veel beweging geweest. In 2012-2013 

heeft de WSL aangegeven dat de bouw van Atria en Atlas niet volgens de afgesproken 
plannen gebouwd kan worden. Hoe kan het dat dit dossier nog niet is opgelost? Zijn er 
in verleden geen goede contracten opgesteld? Waarom is er geen duidelijkheid. 

2. Het college informeert de raad een week na de besluitvorming over de MFC's. Zij neemt 
aan dat het college eerder wist dat diverse zaken nog niet in orde waren. Waarom is dat 
niet eerder met de raad gedeeld?  

3. Waarom kiest het college voor arbitrage en gaat het college niet naar de rechtbank?  
 
De heer Piersma dankt het college voor de gelegenheid dit debat te voeren. Ooit is afge-
sproken dat de Biezenkamp en de MFC's de gemeente niet meer dan € 1 miljoen zouden 
kosten. Hij dacht een week geleden dat de trajecten rond de MFC's klaar waren, nu is dat 
nog niet zeker. De raad wil de MFC's snel ontwikkelen. De WSL wil duidelijkheid over de fi-
nanciële afwikkeling, voordat zij verder gaan met het bouwen van Atlas. Gaat het hier om de 
ontvlechtingskosten of gaat om iets anders. Het zijn geen nieuwe bedragen, maar omdat hier 
een week geleden niet over is gesproken en er budget is vastgesteld, komt dit toch als een 
'duveltje uit een doosje'. Het CDA is nieuwsgierig naar de exploitatie van Antares. Heeft de 
exploitatie van Antares de WSL inderdaad € 1,3 miljoen opgeleverd. Er zijn voor WSL ande-
re tijden aangebroken. De WSL staat onder druk om het woonakkoord uit voeren. Ze moeten 
miljoenen bijdragen aan bezuinigingen van het rijk. Als het komt tot een arbitragezaak is hij 
nieuwsgierig naar het standpunt van de arbiter en of deze het fair vindt, gezien de omstan-
digheden van de WSL, de WSL te houden aan deze afspraak. Hij is nieuwsgierig naar de in-
schatting van het college. Wenst de instantie die de arbitrage gaat uitvoeren eenzijdig te kij-
ken naar afspraken uit het verleden. Neemt de arbiter de landelijk spelregels voor woning-
corporaties mee in zijn overweging.  
Dwingt een starre gemeentelijke houding de WSL niet tot een maximale toegestane huurver-
hoging? Wie gaat dan de gemeentelijke overwinning betalen, de huurder? Dat kan niet de 
bedoeling zijn. Is de arbitrage van invloed op het binnen halen van € 600.000,00? Het is dui-
delijk dat de WSL niet meedoet met de gemeente. Het college heeft haast en het is nog niet 
gelukt om met de WSL afspraken te maken. Haastige spoed is in onderhandelingen zelden 
goed.  
Het college kiest voor arbitrage. Is het zeker dat als het college daarvoor kiest, deze arbitra-
ge er komt? Kan dat eenzijdig worden aangevraagd en is de WSL het daarmee eens. Het 
college neemt het risico € 1 miljoen te moeten betalen en er is geen dekking voor dat be-
drag. De VVD en het CDA vragen waaruit deze kosten worden gedekt. De begroting laat 
geen ruimte zien om dit miljoen op te vangen. De begroting is nog niet sluitend. Structureel 
zijn er tekorten. De reserves laten geen flexibele ruimte meer zien, want het college heeft 
aangegeven hoe deze worden gekoppeld aan de ambities. Er zijn nog meer risico's en open 
rekeningen, het ratio weerstandsvermogen Grondbedrijf is ook niet rond. Het niet realiseren 
van bezuinigingen kost ook geld. De p.m.-posten die er nog staan, zijn nog niet gedekt. Het 
CDA pleit ervoor dat de financiën snel op orde worden gebracht. De risico's moeten een ste-
viger plek krijgen in het financieel beleid van de gemeente. Uiteindelijk zal het financieel be-
leid op orde gebracht moeten worden. Het kan niet anders dat de ambities hier en daar bij-
gesteld moeten worden. Hij hoopt dat het college accepteert dat de flexibiliteit van de reser-
ves niet groot genoeg zijn voor de ambities. Hij dient een motie in waarin een gezonde finan-
ciële huishouding wordt gevraagd.  
 
"De raad van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen op 21 juli 2014; 
 
overwegende dat: 
- In het raadsbesluit 228348 over de MFC's is gesteld: "Hoewel wij insteken op budgettai-

re neutraliteit is er op dit moment nog geen duidelijkheid over de financiële gevolgen van 
het ontvlechten van de samenwerkingsovereenkomst MFC's tussen WSL en gemeente; 
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- mocht daarvoor een aanvullende bijdrage van de gemeente nodig zijn, dan hebben wij 
daarvoor in de begroting geen dekkingsmiddelen opgenomen"; 

- een week nadat dit besluit is genomen per brief van het college wordt aangekondigd dat 
mogelijk een arbitragezaak wordt aangespannen om vaart in het proces te houden met 
als risico dat een gemeentelijke bijdrage aan Atria van € 300.000,00 en aan Atlas van 
€ 700.000,00 moet worden verstrekt; 

- de voorstellen van het college tot op heden geen oplossing bieden voor: de te lage ratio 
weerstandsvermogen Grondbedrijf, het risico op het niet realiseren van bezuinigingen, 
een aantal p.m.'en, hetgeen de gemeente Leusden opgeteld miljoenen zal kosten en 
waarvoor ook geen dekkingsmiddelen zijn opgenomen; 

- reserves er in principe zijn voor daaraan gegeven bestemmingen en om onvoorziene te-
genvallers op te vangen; 

- het college heeft laten zien hoe zij de flexibele ruimte in de reserves voor het realiseren 
van ambities in de kaderbrief maximaal oprekt en leeg trekt, waardoor geen flexibele 
ruimte meer bestaat voor het opvangen van tegenvallers;  

- er geen uitzicht is op een sluitende begroting 2014-2018; 

- er derhalve in de begroting en reserves geen ruimte meer is aan te wijzen waar zonder 
eerder vastgestelde ambities te verlagen zomaar enkele miljoenen euro's te vinden zijn;  

- de gemeente Leusden gewoon is te vertrekken vanuit het bestuurlijk uitgangspunt dat 
ambities in een raadsperiode niet groter kunnen zijn dan de ruimte in de begroting, dat 
de reserves niet worden aangesproken voor structurele verplichtingen, en dat voordat 
nieuw beleid wordt ingezet het huishoudboekje van de gemeente op orde wordt ge-
bracht; 

 
verzoekt het college: 
- om bij de voorbereiding van de Najaarsnota voorrang te geven aan het herstellen van de 

ratio weerstandsvermogen Grondbedrijf, het repareren van door de raad vastgestelde 
doch (nog) niet te realiseren bezuinigingen, het realistisch begroten van de door het col-
lege gepresenteerde p.m.'en, het sluitend maken van de begroting, het zorgvuldig af-
dekken van risico's en op basis van de uitkomst daarvan het ambitieniveau van de Ka-
derbrief aan te passen; 

 
en gaat over tot de orde van de dag." 
 
De heer Piersma zegt dat het college aangeeft dat de voortgang van MFC Atlas in gevaar 
kan komen. Hij hoort het college niet over de voortgang van MFC Atria. Hij pleit ervoor om 
ervoor te zorgen dat Atria gebouwd kan worden en daarvoor geen belemmeringen worden 
neergelegd. Als Atlas vertraging oploopt, moet het college zijn best doen de voortgang erin 
te houden.  
Naar D66 geeft spreker aan dat hij hun standpunt begrijpt. In overleg met de griffier heeft hij 
geconstateerd dat deze vergadering alleen nog vandaag gehouden kon worden in verband 
met de vakantieperiode. Hij is blij dat de voorzitter deze keuze heeft gemaakt.  
 
"De raad van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen op 21 juli 2014; 
 
overwegende dat: 
- er door een verschil van inzicht tussen de WSL en de gemeente over de interpretatie 

van de eerder gesloten overeenkomsten i.c. de verevening vanuit MFC Antares een 
blokkade dreigt in de voortgang van de voorbereiding om MFC Atlas tijdig te kunnen rea-
liseren; 

- er in de toelichtende brief van het college niet wordt gesproken van een dreigende blok-
kade in de voortgang van de ontwikkeling van MFC Atria; 

- er blijkbaar voor de ontwikkeling van MFC Atria geen belemmeringen zijn; 
 
verzoekt het college: 
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- de ontwikkeling van Atria niet te koppelen aan de ontwikkeling van Atlas en 
- de ontwikkeling van MFC Atria met kracht voort te zetten; 
 
en gaat over tot de orde van de dag." 
 
De heer Spijkerman zegt dat de D66-fractie onaangenaam is verrast door de brief van het 
college. Hij plaatst vooral een kanttekening bij de timing. De brief ligt nog geen twee weken 
later op tafel, nadat is ingestemd met het raadsvoorstel over het investeringskrediet voor de 
MFC's Atlas en Atria. De WSL heeft al eerder aangegeven de MFC's Atlas en Atria niet lan-
ger te willen exploiteren. WSL en gemeente zijn al langere tijd in gesprek over de ontvlech-
ting van de contracten. In het raadsvoorstel wordt al melding gemaakt van die onderhande-
lingen. De insteek van het college is dat dit budgetneutraal wordt opgelost en zal de raad 
hierover blijven informeren. Dat dit op zo korte termijn na het raadsbesluit gebeurt, bevreemd 
D66.  
- Wanneer is deze informatie beschikbaar gekomen. 
- Heeft het college deze uiterst relevante informatie bewust niet bij het raadsvoorstel be-

trokken.  
- Wanneer heeft de WSL kenbaar gemaakt een bindende arbitrage te wensen.  
- Waarom kiest de WSL voor deze koers. Waarom heeft de WSL zich over de ontvlech-

ting niet eerder bij het college gemeld. Het was bekend dat het raadsvoorstel op 9 en 10 
juli 2014 behandeld zou worden. 

Het voelt alsof de gemeente onder druk wordt gezet door de WSL. WSL wil pas verdere me-
dewerking verlenen aan de ontwikkeling van de MFC's als er duidelijkheid komt over de wijze 
van financiële afwikkeling.  
- Voelt het college zich onder druk gezet over de verdere ontwikkeling van Atlas nu arbi-

trage als voorwaarde is neergelegd. Is de handelwijze in deze zaak laakbaar.  
D66 is bezorgd over de financiële consequenties van de bindende arbitragezaak, die kan op-
lopen tot € 1 miljoen.  
- Kan het college aangeven hoe de mogelijke extra kosten gedekt worden.  
- D66 wil inzage in de overeenkomst over het arbitragerecht uit 2006. Waarom is gekozen 

voor bindende arbitrage en niet voor een rechtszaak.  
- Wie gaat de bindende arbitrage uitvoeren.  
- Hoe lang gaat dit traject duren.  
- Wie gaat de arbitrage betalen. 
- Kan de arbitrage leiden tot een uitstel van de bouw van de MFC's.  
- Hij leest dat het college juridische informatie heeft ingewonnen. Hoe kijkt het college aan 

tegen de kansen in de arbitragezaak.  
D66 begrijpt dat de financieringsconstructie rond de MFC's een lange voorgeschiedenis kent. 
Het huidige college borduurt voort op de weg die door het vorige college is ingezet, waarbij is 
ingezet op ontbinding van de contracten uit 2006 en de projectovereenkomsten uit 2010. 
D66 wil van het college weten of en welke afspraken het vorige college heeft gemaakt met 
de WSL over de ontvlechtingskosten. Beide partijen kijken verschillend aan tegen de ont-
vlechting en komen er gezamenlijk niet uit. D66 vindt het belangrijk dat partijen de intentie 
hebben uitgesproken te willen komen tot een duurzame oplossing waardoor de realisatie van 
Atlas is gewaarborgd.  
In de brief staat dat het college overweegt een vorm van bindende arbitrage in te zetten over 
de verevening van Antares. Is daar al een besluit over genomen.  
 
Wethouder Van Beurden geeft een korte toelichting vanuit het college op het vraagstuk dat 
nu voorligt. In 2006 zijn afspraken gemaakt over het realiseren van drie MFC's. In de tussen-
tijd is veel gebeurd en Antares is gerealiseerd. De WSL heeft door gewijzigde omstandighe-
den gevraagd om Atlas en Atria op een andere wijze te realiseren. WSL en gemeentebestuur 
hebben zich gebogen over dit vraagstuk. Partijen slagen erin Antares in de lucht te houden. 
De WSL en de gemeente hebben afspraken gemaakt over Atlas. De WSL gaat daar 38 ap-
partementen realiseren. Verder wordt met Voila gewerkt aan de realisering van Atria.  
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Op een punt zijn WSL en de gemeente het niet eens, het vraagstuk over de historische kos-
ten. Dit college is daarover ook in gesprek gegaan met de WSL. De RvT van de WSL heeft 
gemeld dat over dit geschil een zakelijke afspraak gemaakt moet worden om te voorkomen 
dat de WSL geen aanspraak meer kan maken op historische kosten. Vanwege de urgentie 
van Biezenkamp heeft het college gekozen voor een zakelijke aanpak, de arbitrageregeling.  
Hij begint met de vragen van de VVD en zal deze zo kort mogelijk beantwoorden. 
1. Kunt u de raad informeren over het initieel beoogde resultaat van de exploitatie van An-

tares en de werkelijke kosten/baten? 
Het beoogde financiële resultaat was € 1,3 miljoen. De Jaarrekening van de WSL geeft aan 
dat voor de kosten/baten enige tonnen negatief in de exploitatie van Antares wordt gedraaid.  
 
De heer Piersma zegt dat in het verleden een inschatting is gemaakt over een exploitatie-
overschot op Antares. Dat blijkt niet zo te zijn. Klopt het dat het beoogde resultaat nooit is 
gehaald.  
 
Wethouder Van Beurden antwoordt dat de investering van Antares is gebaseerd op een 
cashflowbeweging. Wat nu negatief is, kan over een looptijd van vijftig jaar leiden tot een po-
sitief resultaat. Dat positieve resultaat is er nu nog niet.  
2. Wat is een goede inschatting van de vertraging wanneer de gemeente nakoming van het 

contract eist, zoals beschreven in paragraaf 10 uit uw brief van 18 juli jl.? Wat zijn pre-
cies de consequenties van een eventuele vertraging? 

Het komt erop neer dat de raad rekening moet houden met een vertraging van enige maan-
den tot een halfjaar. Er moet dan worden teruggevallen op de samenwerkingsovereenkomst 
uit 2006. Dat leidt ertoe dat de WSL Atlas en Atria moet exploiteren. Er is destijds afgespro-
ken dat dit onder voorwaarde van een sluitende exploitatie zou gebeuren. Gezien de verlies-
gevende exploitatie van Antares verwacht hij dat de WSL elk risico wil uitsluiten. Dat leidt tot 
vertraging. Dat wil de gemeente niet omdat er nog een subsidie van € 600.000,00 uitstaat.  
3. Kan WSL aansprakelijk gesteld worden voor de kosten van de vertraging wanneer de 

gemeente naleving van het contract eist? 
De WSL kan niet aansprakelijk worden gesteld voor de vertraging. In de samenwerkings-
overeenkomst zijn geen bepalingen opgenomen die aan een tijdsfactor zijn gerelateerd.  
4. In de brief van 18 juli jl. wordt gesproken over een juridische toets die de gemeente ge-

bruikt om de kans in te schatten dat de beschreven de risico's bewaarheid worden. Door 
wie is deze toets uitgevoerd? Hoe sterk is deze toets? Op welke precedenten doelt u en 
wat was de situatie en is uitkomst in die gevallen? 

Die toets is uitgevoerd door advocatenkantoor Van AssumDelft. Precedenten is hij niet te-
gengekomen.  
 
Mevrouw Mellink vraagt op basis van welke informatie advocatenkantoor AssumDelft aan-
geeft dat het niet risicovol is.  
 
Wethouder Van Beurden antwoordt dat het advies van advocatenkantoor AssumDelft luidt: 
ongeacht de exploitatie die op dit moment verbonden is aan de exploitatie van Antares, de 
afspraak in de samenwerkingsovereenkomst in de vereveningsbijdrage juridisch gestand is. 
Los van het gegeven of de WSL winst of verlies maakt, de vereveningsbijdrage is afgespro-
ken en geldt in rechte.  
5. Kan het college een chronologisch overzicht geven van wat er precies gebeurd is in aan-

loop naar de brief van 18 juli jl.? Wanneer is wat gecommuniceerd door de diverse par-
tijen? Daarbij zou de VVD graag specifiek onderscheid zien tussen wat er reeds voor 10 
juli jl. bekend was bij het college en wat niet. 

Voor 10 juli jl. is ambtelijk overleg gevoerd met de WSL over de openstaande vraagstukken. 
De gemeente heeft van de WSL wisselende signalen gekregen over de omvang van de his-
torische kosten. Het college heeft steeds aangegeven dat zij finaal wensen te kwijten met 
gesloten beurzen. Dat is juridisch 'ingekleurd' vanuit de € 1,3 miljoen en deels omdat dit past 
bij het vraagstuk over de inspanning van het college om Atlas en Atria over te nemen.  
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Mevrouw Mellink vraagt waarom de raad hierover niet is geïnformeerd tijdens de besloten 
vergadering.  
 
Wethouder Van Beurden geeft aan dat het college daartoe niet heeft besloten omdat de 
WSL steeds wisselende bedragen heeft genoemd. Er is geen eindbeeld. Het college merkte 
dat de WSL de vereveningsbijdrage anders uitlegt dat de gemeente. WSL heeft een negatief 
resultaat op Antares en vindt daarom dat de vereveningsbijdrage juridisch niet geldt. Het col-
lege heeft daarop juridisch advies gevraagd. Voor 10 juli jl. is het juridisch advies ontvangen 
waaruit bleek dat de gemeente nog steeds binnen de kaders van het SOP kon uitgaan van 
de rechtsgeldigheid van de vereveningsbijdrage. In het raadsvoorstel staat vermeld dat het 
college in overleg was met de WSL. Op 9 juli jl. heeft spreker op raadsvragen aangegeven 
dat hij niet kon garanderen dat de college-insteek, finale kwijting met gesloten beurzen, hard 
gemaakt zou kunnen worden. Er lag geen formele uitspraak van de WSL dat zij hierin anders 
staan de gemeente. Er was geen einduitkomst van bedragen waarvan de WSL aangaf dat 
het de historische kosten waren. Het college heeft geen getallen met een onzekere status 
willen noemen.  
 
De heer Piersma heeft ook het raadsvoorstel gelezen. Het CDA ziet geen nieuwe bedragen. 
De bedragen zijn al genoemd in de raad. In de vorige vergadering heeft de wethouder aan-
gegeven dat gemeente een zeker risico liep, dat gemeente uitging van budgetneutraal en dat 
de gemeente er geen dekking voor heeft. Hij vindt het apart dat in het raadsvoorstel staat 
vermeld, dat partijen daar wel uit zullen komen en dat het nu snel keert. Bij wisselende gelui-
den had de wethouder de raad hierover kunnen informeren. De wethouder heeft bij de WSL 
niet meer duidelijkheid gevraagd over deze zaak voordat de raadsvergadering heeft plaats-
gevonden.  
 
De heer Madiol geeft aan dat in het raadsvoorstel niet staat vermeld: partijen komen er wel 
uit. In het raadsvoorstel wordt juist aangegeven dat er geen garanties zijn.  
 
De heer Piersma geeft aan dat in het raadsvoorstel de indruk werd gewekt dat de financiële 
afwikkeling budgetneutraal afgehandeld kan worden.  
 
Wethouder Van Beurden gaat terug naar de beantwoording van de VVD-vragen. Het chro-
nologisch overzicht tot 10 juli jl. heeft hij geschetst.  
De WSL kwam steeds met wisselende bedragen. Het is niet aan het college om de raad het 
goede bedrag van de WSL te noemen.  
 
De heer Piersma vraagt wat het college ertoe heeft bewogen om met de raad de ontwikke-
ling van de MFC's te bespreken wetende dat er wisselende geluiden zijn van de WSL over 
de bedragen van de historische kosten. Waarom heeft de wethouder dat niet gemeld.  
 
Wethouder Van Beurden antwoordt dat op 10 juli jl. die duidelijkheid niet gegeven kon wor-
den. Er kon geen duidelijkheid worden gegeven over de financiële en juridische positie van 
de gemeente.  
Op 10 juli jl. is het krediet door de raad beschikbaar gesteld. Na die datum is het college ver-
dergegaan met de gesprekken met de WSL. Op 14 of 15 juli jl. heeft de WSL schriftelijk aan-
gegeven dat zij niet kunnen leven met de gemeentelijke uitleg over de vereveningsbijdrage. 
De WSL wil de vereveningsbijdrage niet koppelen aan de historische bedragen van Atria en 
Atlas. De WSL wil daarover een afspraak hebben alvorens zij verdere rechtsverhandelingen, 
grondtransporten voor Atlas, wil laten doorgaan. Er is contact gezocht met de RvT van de 
WSL. Spreker heeft de RvT gemeld dat hij de gang van zaken niet prettig vindt en dat dit wat 
hem betreft ook niet nodig was geweest. De RvT van de WSL heeft deze keuze gemaakt. Er 
is gekozen om hier een zakelijk verschil van inzicht van te maken en tot arbitrage te komen. 
dat is wat nu voorligt.  
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6. Betreft de gewijzigde leerlingenprognose (paragraaf 7 van de brief van 18 juli jl.) als ge-
meentelijk inzicht wijzigt (anders dan door landelijke invloed of verplichtingen) en een 
andere partij wordt daarvan de dupe, dan dient de gemeente (deels) voor die kosten op 
te draaien. In casu wordt de leerlingenprognose gewijzigd. Is dit iets waar WSL op voor-
hand rekening mee diende te houden? Is door de gemeente op voorhand aangegeven 
dat de leerlingenprognose zou worden aangepast? 

Hierover is juridisch niets geregeld. In het SOP staat hierover niets vermeld. Het is een feit 
dat de gemeente de leerlingenprognose een aantal keer heeft bijgesteld. De WSL heeft 
daarop plannen aangepast en kosten gemaakt heeft. De gemeente ontkent die kosten niet, 
maar meent dat deze passen binnen de vereveningsbijdrage.  
7. In paragraaf 7 van de brief van 18 juli jl. stelt het college: "Een deel ervan is ontstaan 

door wijzigingen in de gemeentelijke leerlingenprognose (...)" .Welk deel van de 
€ 700.000,00 bestaat uit de gewijzigde leerlingenprognose en waaruit bestaan de overi-
ge delen van het totaalbedrag? 

Op het eerste deel van de vraag antwoordt spreker dat het gaat om een bedrag van 
€ 215.000,00. De overige kosten hangen samen met het ontwikkelrisico, meerwerk en de 
rente die de WSL wil toerekenen aan MFC Atlas. Deels gaat het om het aanpassen van de 
ontwerpen en een derde deel is meerwerk en ontwikkelrisico.  
8. Kan het college de raad inzage geven in het contract met WSL?  
Het college kan hierin inzage verlenen. Daar geldt een procedure voor. De VVD de stukken 
inzien bij de griffie.  
9. Kan het college antwoord geven op de volgende vragen betreft het contract? 
 - Zijn er afspraken gemaakt over geschilbeslechting, zo ja, wat zijn deze? 
 -  In paragraaf 6 uit uw brief van 18 juli jl. staat: "De WSL meent echter dat zij geen ver-

plichting heeft om het vooraf vastgestelde positieve exploitatiesaldo van Antares be-
schikbaar te houden voor Atlas en Atria." Zijn hierover contractueel afspraken ge-
maakt, mondeling dan wel schriftelijk?  

 - Is op enig moment de intentie van de gemeente duidelijk gemaakt aan WSL? 
In het SOP 2006 is een geschilbeslechting opgenomen. Als partijen een verschil van inzicht 
hebben dan treden partijen in overleg. Dat is gebeurd. Daarna wordt gekeken of mediation 
een vorm van beslechting is voor oplossing van het geschil. In het laatste geval kunnen par-
tijen naar de rechter. Het college heeft niet voor mediation gekozen omdat beide partijen 
nogal ver van elkaar staan. Mediation kost veel tijd en die tijd is er niet. Om die reden heeft 
het college gekozen voor arbitrage met een bindend advies.  
 
Mevrouw Mellink vraagt hoe het college tot de stelling komt dat mediation veel tijd kost.  
 
Wethouder Van Beurden antwoordt dat hij daar algemene ervaring mee heeft. Hij vindt het 
belangrijk dat wordt gekozen voor een procedure die leidt een oplossing. In de gegeven situ-
atie is arbitrage de beste oplossing.  
 
Mevrouw Mellink meent dat de wethouder eerder in zijn betoog aangaf dat hij nog wel mo-
gelijkheden zag.  
 
Wethouder Van Beurden antwoordt dat als de RvT van de WSL een dergelijk besluit neemt, 
het niet goed is om dan samen nog mediation in te gaan zetten.  
10. Waarom denkt WSL dat een gemeente een deel van de kosten voor Atria aan WSL 

heeft te vergoeden? Zijn hier contractueel afspraken over gemaakt? 
Over dit punt zijn contractueel geen afspraken gemaakt. Per MFC zal voorafgaand bij de 
start van de bouw worden gekeken of daar een sluitende exploitatie behaald kan worden. De 
WSL heeft daarvoor kosten gemaakt en de gemeente meent ook bij dit punt dat die onder-
gebracht moeten worden bij de vereveningsbijdrage zoals genoemd in de SOP.  
11. Waar worden de extra kosten in geval van verlies van bindende arbitrage uit gedekt?  
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Als de gemeente de bindende arbitrage verliest, is de onderwijshuisvestingsreserve vol-
doende om daaruit een eventueel negatieve uitkomst voor de gemeente te dekken. Het om-
gekeerde kan ook het geval zijn.  
 
De heer Piersma heeft de indruk dat de reserve nu niet worden ingezet voor het bouwen van 
een MFC maar voor het afkopen van een geschil met de WSL. Als de reserves die zijn gere-
serveerd om te bouwen in Leusden worden ingezet voor het oplossen van geschillen heeft 
hij daar moeite. Zet de gemeente die reserve nu niet op een verkeerde manier in?  
 
Wethouder Van Beurden wil niet op de zaken vooruitlopen. Het arbitrageproces moet nog 
beginnen.  
 
De heer Madiol geeft aan dat dit college nu een aantal maanden aan het werk is en in deze 
zaak voortbouwt op de afspraken van het vorige college. Er is goed gespaard, maar als re-
gels nu tot een situatie leiden dat er mogelijkerwijs moet worden bijbetaald is dat ook een 
stuk verantwoordelijkheid vanuit het verleden.  
 
De heer Piersma ontkent niet dat er een verantwoordelijkheid uit het verleden ligt. Bij de 
start van deze raadsperiode was er een flexibel deel in de reserves van € 1,1 miljoen. Die 
€ 1,1 miljoen is niet beschikbaar om dit soort risico's op te vangen, daarom moet het nu uit 
andere potten gehaald worden. Het flexibele deel is opgerekt en gesoupeerd aan zaken uit 
de Kaderbrief. Dit zou normaal gesproken uit het flexibele deel worden gehaald, de reserves 
voor de bouw worden nu bestemd voor het oplossen van een juridisch geschil. Zijn bezwaar 
is dat de flexibiliteit wordt opgegeten en dat kosten nu onder 'school' worden gezet, terwijl dit 
geld niet bedoeld is om de WSL af te kopen. Dat heeft niets met het verleden te maken. Het 
is de keuze van de coalitie om op die manier met de flexibiliteit in de reserves om te gaan.  
 
De heer Madiol geeft aan dat hij in zijn huishouden ook rekening houdt met onvoorziene risi-
co's. Als hij met zijn portemonnee afspraken maakt die naderhand tot dit probleem leiden, en 
er is wel goed gespaard, moet hij het geld uit het spaarvarken halen. De oplossing is steeds 
vooruitgeschoven. Het CDA suggereert dat dit college nu 'aan het potverteren' is. Het college 
zal moeten reageren om de zaak weer in het rechte spoor te krijgen. Hij vindt het niet terecht 
dat de heer Piersma steeds aangeeft dat het aan dit college ligt.  
 
De heer Piersma wil wel de scherpte erin brengen. De scherpte is dat de gemeente reserves 
heeft. Een aantal van die reserves zijn bestemd om bepaalde zaken mee realiseren. Een 
onderwijsreserve is bedoeld om in gebouwen te investeren. Een flexibele ruimte is om klap-
pen op te vangen. Deze kosten moeten uit een flexibel budget van de reserves worden ge-
haald omdat het niet voorzien. Het kan nu niet uit de flexibele ruimte worden gehaald omdat 
die ruimte wordt 'opgevreten' door de Kaderbrief.  
 
De heer Van den Brink zegt dat de € 1,1 miljoen grotendeels is opgesoupeerd aan posten 
die op voorhand niet bekend waren, zoals de pensioenvoorziening wethouders. Nu het geld 
niet meer beschikbaar is, moet er wel ergens anders geld vandaan gehaald worden. Het 
CDA kan wel zeggen: het moet niet uit de 'stenenpot'. Maar als de andere pot al grotendeels 
is leeggehaald dan blijft er weinig andere keus over. 
 
De heer Piersma geeft aan dat het college voorstellen heeft gedaan om de flexibele ruimte 
van de reserves groter te maken om daar de Kaderbrief uit te betalen. Hij blijft bij zijn stelling 
dat de flexibiliteit groter is gemaakt door het college. Het geld wordt gehaald uit de ruimte die 
was bedoeld om te bouwen en te investeren. Die bestemming wil hij overeind houden. Als de 
flexibele ruimte groter gemaakt wordt, maak die dan groter voor dit soort problemen. Hij wil 
de reserve voor onderwijsgebouwen in stand houden omdat er in de toekomst nog genoeg 
kosten op de gemeente afkomen. Het is de keuze van het college, met steun van de coalitie, 
om de flexibele ruimte groter te maken en deze weer volledig 'opvreten' voor de Kaderbrief.  
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De heer Van den Brink meent dat er nu wordt gesproken over een post die misschien op de 
gemeente afkomt. Hij denkt dat het debat beter gevoerd kan worden op het moment dat de 
uitspraak van de arbitragecommissie er ligt. Hij denkt niet dat het zinvol is nu al aan te geven 
waar het geld vandaan moet komen. Als het college meent dat het voor nu uit de onderwijs-
pot moet komen, dan wil hij het daar nu bij laten. Hij wil er nogmaals over spreken als de uit-
komst van de arbitragecommissie er ligt.  
 
De heer Piersma meent dat als de wethouder aangeeft waar het geld vandaan moet komen 
er een debat wordt gevoerd. Hij meent dat de coalitie tot toe nu alles bij het college laat. De 
raad is verantwoordelijk, het is het budget van de raad. De raad moet zich zorgen maken 
waar dat miljoen vandaan komt. Hij heeft gevoel dat hij tegen een muur aan loopt te duwen. 
De raad laat het nu al bijna een halfjaar alles bij het college. De raad is dan compleet niets 
meer waard.  
 
De voorzitter wil de wethouder nu eerst de beantwoording van de vragen af laten maken. In 
de tweede termijn kan de raad dan nog met elkaar in debat gaan.  
 
De heer Madiol vraagt de voorzitter of zij in de gaten wil houden dat het debat niet in herha-
ling valt.  
 
De voorzitter antwoordt dat het haar wel lukt om zelf voorzitter te zijn.  
 
Wethouder van Beurden geeft aan dat hij de vragen van de VVD in eerste termijn heeft be-
antwoord. GroenLinks-PvdA heeft een vraag gesteld over de collegebrief aan Voila waarin 
een bedrag voor Atria van € 300.000,00 wordt genoemd. Dit bedrag wordt genoemd om bij 
Voila als bouwbeheerder aan te geven dat het college bezig was met een kredietvoorstel dat 
niet meer inhield dan het zuiver realiseren van MFC Atria. Er liep nog een discussie met de 
WSL over € 300.000,00, daarvan heeft het college gezegd dat die uitkomst aan de gemeente 
is. 
Waarom deze kwestie nog speelt, vindt hij lastig aan te geven. Dit dossier lag er nog en het 
moest opgelost worden. Diverse fracties hebben gevraagd waarom deze brief binnen een 
week na het beschikbaarstelling van de kredieten is geschreven. Hij heeft wel meegegeven 
dat de discussie speelde en op 9 juli jl. heeft hij nog waarschuwende woorden gesproken. 
Voor het overige heeft hij al aangegeven wat er na 10 juli jl. is gebeurd en hoe het college 
daarop heeft gereageerd.  
Het college heeft wel overwogen om naar de rechter te stappen, maar heeft dat om twee re-
denen niet gedaan: 
1. Er is een geschillenregeling uit 2006. Daar wordt eerst op teruggevallen.  
2. Als de gemeente direct naar de rechtbank was gestapt, had de gemeente naleving van 

de overeenkomst uit 2006 moeten vragen. Dat had geleid tot realisatieplicht van de WSL 
voor beide MFC's. Er zouden dan nieuwe onderhandelingsgesprekken gevoerd moeten 
worden om tot een sluitende exploitatie te komen. Het college heeft daar niet voor geko-
zen.  

Het CDA staat een snelle realisatie van beide MFC's voor, dat deelt het college dan met het 
CDA. Het gaat nu om de ontvlechtingskosten. Het gaat om kosten waarvan de WSL meent 
dat zij die vanaf 2006 heeft gemaakt. De vraag of Antares nu € 3 miljoen heeft opgeleverd en 
of dat nog zal plaatsvinden, in combinatie met de financiële positie van de WSL en de effec-
ten voor de huurders, verbaast hem. Antares draait enkele tonnen per jaar verlies. Dat vindt 
de WSL niet prettig. Dat wil niet zeggen dat binnen cashflow die € 1,3 miljoen over vijftig jaar 
wel ontstaat. De geraadpleegde advocaat geeft aan dat dit niet ter zake doet, want er ligt een 
afspraak over een bijdrage. Als de gemeente het financiële belang veilig stelt en daarmee 
voordeling uit de arbitrage komt, dan ontvangt de gemeente € 300.000,00. Dat is een bedrag 
dat hij wel overeind kan houden. De gemeente heeft zich ingespannen en risico's genomen 
en dan vindt hij dat gesloten beurzen goed passen bij dit vraagstuk.  
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De eerste stap is nu samen zoeken naar een deskundige maar met verstand van de wereld 
van woningcorporaties. Dit geschil wordt apart van de andere samenwerking met de WSL 
geplaatst. De grondrouting moet wel plaatsvinden en als alles gaat zoals verwacht zal dat 23 
juli 2014 plaatsvinden. Daarmee kan de ontwikkeling van Atlas verdergaan. De bouw moet 
zijn gestart voor het eind van 2014 vanwege de provinciale subsidie van € 600.000,00. D66 
geeft aan dat zij onaangenaam verrast is. Spreker heeft al aangegeven dat het college ook 
was verrast. Hij voelt zich niet 'gegijzeld' door de WSL. Hij wil niet emotioneel reageren, hij 
voelt zich betrokken, maar het feit ligt er. Er moet een verstandige oplossing komen voor 
Atria en Atlas. Over het arbitrageproces wordt 22 juli 2014 pas een definitief besluit geno-
men. In grote lijnen betekent het dat de gemeente en de WSL een arbiter zoeken waar beide 
partijen vertrouwen in hebben. Er wordt eerst een preadvies uitgebracht en daarna worden 
definitieve stappen gezet. De kosten zijn fiftyfifty. Er wordt naar gestreefd dat er rond 1 okto-
ber 2014 een uitspraak ligt om dan in de raad van december 2014 de uitslag van de arbitra-
ge te kunnen melden. Hij wil geen inschatting maken. De arbitrage is ingeroepen omdat de 
partijen een verschil van inzicht hebben. Het vorige college heeft geen juridische afspraken 
gemaakt over ontvlechtingskosten finale kwijting. Voordat het college besluit om over te gaan 
tot arbitrage heeft hij eerst de raad willen informeren, vandaar dat in de brief wordt gespro-
ken: het college overweegt arbitrage in te schakelen. De motie over de ontkoppeling van de 
MFC's Atria en Atlas ontraadt hij. De afspraak die nu is gemaakt met de WSL vormt geen 
blokkade om Atlas te realiseren. Het is juridisch niet mogelijk om de MFC's los te koppelen 
omdat het gaat om een samenwerkingsovereenkomst uit 2006.  
 
De heer Piersma meent uit de brief op te maken dat er vertraging rond Atlas kon ontstaan. 
Hij heeft niet gelezen dat het ook met Atria kon. Dan kan er met één MFC snel worden door-
gegaan en met de ander kan dan iets later worden gestart. Daarom heeft hij de motie tot 
ontkoppeling ingediend.  
 
Wethouder Overweg geeft aan dat de dekking van € 1 miljoen uit de onderwijsegalisatiere-
serve een bewuste keuze is geweest. Het zijn kosten die zijn gemaakt voor onderwijs en het 
gaat niet om afkopen, het hoort bij onderwijs thuis. De kosten van arbitrage worden in de be-
groting opgenomen en deze worden voor de helft door de WSL gedragen. De motie over de 
financiële positie Leusden ontraadt hij. Het college heeft lef getoond door een aantal zaken 
op te pakken. Een flexibel deel wordt ingezet voor de aanleg van een tweede sporthal. Het 
college heeft een sluitende begroting. Er ligt een Kaderbrief inclusief een CUP die is gedekt. 
Het enige wat niet is gedekt is de meicirculaire. Na het zomerreces komt het college met een 
dekkingsvoorstel daarvoor.  
 
De heer Piersma vindt het bijzonder prettig dat hij een toezegging krijgt dat de dekking voor 
het tekort uit de meicirculaire eerder komt dan bij de Najaarsnota. De plaatsvervangend wet-
houder van Financiën durft het schijnbaar niet aan om in de raad aan te geven, dat om tot 
een sluitende begroting te komen, het college iets aan de ambities moet doen. Dat is wat 
spreker vraagt. Op het moment dat het huishoudboekje op orde is, kan er geld worden uitge-
geven. Hij hoopt dat de wethouder ook nog ingaat op de risico's die in de motie worden ge-
noemd. Er wordt gesproken over een sluitende begroting, maar spreker ziet veel open ein-
den. Daar maakt hij zich zorgen over. 
 
Wethouder Overweg zegt dat er een traditie is dat de meicirculaire bij de begroting wordt 
verwerkt. Dat gebeurt dit jaar ook. Het college komt zelfs eerder met een dekkingsvoorstel 
voor een sluitende begroting. Het CUP is wel gedekt. De p.m.-posten zijn voorlopig nul.  
Wethouder Dragt heeft aangegeven dat als daar kosten uit voortkomen deze p.m.-posten uit 
de lopende begroting worden gehaald. Als dat niet kan, komt het college met een dekkings-
voorstel. Voor het weerstandsratio Grondbedrijf komt het college bij de Najaarsnota met een 
voorstel. Er is een bezuinigingsmonitor ingesteld. De raad kan het college volgen in de be-
zuinigingen.  
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Als een bezuiniging niet wordt gehaald, komt het college opnieuw met een dekkingsvoorstel. 
Als er nog een bezuiniging ingeboekt kan worden, zal het college dat doen. Als het niet meer 
kan, komt het college met een andere dekking.  
 
De heer Piersma geeft aan dat de wethouder wel lef heeft. Alle flexibiliteit wordt eruit geor-
ganiseerd en als zaken anders lopen, komt het college met een dekkingsvoorstel. Dan wordt 
er wel iets heel rigoureus gedaan met de bestemmingsreserves die voor een aantal zaken 
zijn bedacht. Dan gaat het meer om een fundamentele discussie.  
 
De voorzitter vindt dat het vanavond niet de avond is deze fundamentele discussie te voe-
ren.  
 
Wethouder Overweg geeft aan dat de dekking voor het CUP niet uit de reserves wordt ge-
haald. Alleen voor de tweede sporthal wordt € 1 miljoen uit de reserves gehaald. De rest 
wordt gedekt uit de reguliere begroting.  
 
Tweede termijn 
 
De heer Madiol zegt dat er twee moties voorliggen. Het debat en de duidelijke uitleg van 
wethouder gehoord hebbende gaat D66 niet mee met de motie over de ontkoppeling van de 
MFC's. Ten aanzien van de motie Brief MFC's/ financiën geeft spreker aan dat hij alleen de 
eerste twee aandachtstreepjes interessant vindt. De rest is wat hem betreft een kopie van 
het betoog van de heer Piersma dat is uitgesproken tijdens de Voorjaarsnota. D66 gaat niet 
mee met die motie. 
  
De heer Piersma meent dat het niet steunen van de motie toch niet komt omdat hij een ko-
pieerapparaat heeft gebruikt. Hij zou het prettig vinden als er een debat gevoerd zou kunnen 
worden waarbij over de inhoud wordt gediscussieerd. Als D66 niet wil instemmen vanwege 
het kopiëren van teksten ontneemt die partij zich de mogelijkheid om met de raad de uit-
spraak te doen dat Leusden het financieel beleid voorop stelt en de ambities daaraan aan-
past. Als wethouder Overweg met een goed verhaal komt en als D66 oordeelt dat hun ambi-
tie daarbij aansluit dan wordt de zelfs motie uitgevoerd. Als er heel kritisch naar de motie 
wordt gekeken, kan D66 het er niet mee oneens zijn. Het enige wat spreker aangeeft, is dat 
de ambities aangepast moeten worden aan de financiën en wethouder Overweg geeft aan 
dat dit geen probleem is. Als D66 het niet eens is met de motie, dan strooien zij gewoon met 
geld. Als D66 in het coalitieakkoord aangeeft dat zij een sluitende begroting wenst, een 
deugdelijk financieel beleid en dat zij vooral wil investeren in zaken die terugkomen naar de 
gemeente, kan D66 niet tegen de motie uit. Hij vraagt D66 het kopieerapparaat even uit te 
zetten.  
 
De heer Madiol complimenteert de heer Piersma met zijn redevoering. Het kopieerapparaat 
staat niet bij hem thuis maar bij de heer Piersma.  
 
De heer Piersma trekt de motie over de ontkoppeling van de MFC´s Atria en Atlas in. De 
motie brief MFC's /financiën wil hij wel in stemming brengen.  
 
Mevrouw Mellink geeft aan dat de VVD het prettig had gevonden als het college de raad tij-
dens de raadsvergaderingen van 9 en 10 juli jl. volledig had geïnformeerd over de status van 
de MFC's. In de eerste termijn heeft de VVD vragen voorgelegd zoals die in een arbitrage-
procedure ook worden voorgelegd. De vragen zijn deze middag, 21 juli 2014, aan het college 
verzonden. Zij vindt de antwoorden niet erg geruststellend. De VVD vertrouwt er niet op dat 
in een arbitrageprocedure een positief resultaat bereikt zal worden voor het Leusdense be-
lang. Zij adviseert het college om geen arbitrageprocedure te starten met de WSL en te kie-
zen voor mediation. Het contract zoals dat is opgesteld door de WSL heeft veel negatieve 
gevolgen, zoals het subsidieverlies. 
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Met mediation kunnen ook snel bindende afspraken worden gemaakt. Er kan worden afge-
sproken dat als mediation bijvoorbeeld binnen een week niet werkt er alsnog gekozen wordt 
voor een arbitrageprocedure. Vooral omdat er op andere vlakken een nauwe samenwerking 
is met de WSL, is juist mediation meer geschikt dan arbitrage. Met mediation heeft de ge-
meente de kans om voor een middenweg te kiezen in plaats van een zwart-witprocedure. 
Met mediation wordt evenals met arbitrage de koninklijke weg bewandeld, want beide opties 
zijn in contract onder geschilbeslechting vastgelegd. De positie van de arbiter is niet precies 
bekend. Neemt deze in overweging dat er een crisis gaande is, waar houdt de arbiter reke-
ning mee. Met mediation kan de gemeente zich ook laten bijstaan en er is sturing in het pro-
ces. De gemeenten staan landelijk gezien niet heel sterk in procedures met private partijen. 
De wethouder heeft zelf al aangegeven dat hij wel mogelijkheden zag om er met de WSL uit 
te komen. Gezien de spoed, de kosten en het algemeen belang wil de VVD het college drin-
gend adviseren om naar de optie mediation te kijken. De VVD steunt de motie van het CDA 
Brief MFC's/financiën.  
 
De heer Anten dankt het college voor de reacties en de nuchtere opstelling die zij in deze 
zaak hebben gekozen. In het verleden zijn zaken over het hoofd gezien die al eerder behan-
deld hadden moeten worden. Dat mag de raad zichzelf ook aan rekenen. Wat meespeelt, is 
de veranderde regelgeving voor woningcorporaties en de recessie. De WSL bekijkt het ge-
schil heel zakelijk en spreker weet niet of de WSL over voldoende reserves beschikt om de-
ze kosten te kunnen dragen. Hij vraagt het college of zij aan de arbiter willen meegeven oog 
te hebben voor de eventuele reserves die de WSL wel of niet heeft. De GroenLinks-PvdA-
fractie is voorstander van het gebruikmaken van arbitrage. De geschillenregeling stond al in 
het contract en daarmee wordt voldaan aan de verwachtingen die zijn afgesproken. Hij wenst 
het college veel succes met de procedure. De GroenLinks-PvdA-fractie steunt de motie van 
het CDA Brief MFC's/financiën niet. De financiering die is opgenomen in de onderwijsbegro-
ting mag hiervoor worden gebruikt. Hij hoopt dat het college nog meer ambities krijgt en 
wordt gesterkt in zijn voornemen om van de Biezenkamp een mooi winkelcentrum met mooie 
MFC's te maken.  
 
De heer Piersma heeft niets tegen ambities. De motie is niet het indammen van ambities.  
 
De voorzitter geeft aan dat de motie volstrekt duidelijk is. De VVD pleit voor een andere op-
lossing. Zij meent dat de wethouder daar in eerste termijn al voldoende over heeft gezegd.  
De motie Brief MFC's/financiën wordt in stemming gebracht. Voor de motie stemmen de frac-
ties van CDA en VVD, dat zijn 8 stemmen voor. Tegen de motie stemmen de fracties D66, 
ChristenUnie-SGP en GroenLinks-PvdA, dat zijn 8 stemmen tegen. Dat betekent er opnieuw 
gestemd moet worden in de eerstvolgende raadsvergadering op 2 oktober 2014.  
 
4. Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 21.45 uur. 
 
 
Aldus vastgesteld door de raad van de gemeente Leusden in de vergadering van 2 oktober 
2014.  
 
griffier,  voorzitter, 


